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Biel Barceló i Francesc Antich pacten una proposta de
pressuposts que manté la despesa social i el suport a l’economia
productiva
 

El secretari general del PSM-Entesa Nacionalista i portaveu parlamentari del BLOC-PSM-Verds, Biel Barceló, i el president
del Govern, Francesc Antich, han pactat avui una proposta de pressuposts generals per a l’exercici 2011. Per tant el Pacte de
Govern té, des d’avui, una proposta de comptes públics que en els propers dies haurà de presentar als representants de
l’oposició (PP i UM) per tal de sondejar la possibilitat que el Parlament els pugui aprovar. Cal recordar que, des de
l’expulsió d’UM dels equips de govern, l’Executiu està en minoria parlamentària i necessitaria el suport d’almenys un grup
de l’oposició per tirar endavant els pressuposts en el Parlament.

En sortir de la reunió, celebrada avui en el Consolat de Mar, Biel Barceló ha explicat que els comptes del Govern responen a
dues prioritats: en primer lloc mantenir la despesa social (educació, sanitat i serveis socials) i en segon lloc el suport a
l’economia productiva, per tal de fer front a la crisi econòmica.

El secretari general del PSM-EN ha avançat que la proposta de pressuposts del Pacte inclou l’increment d’ingressos que es
deriven dels projectes de llei aprovats en Consell de Govern per augmentar la pressió fiscal a les rendes més altes i per crear
un nou impost ecològic que gravi l’activitat de les grans empreses contaminants. Aquest augment de la pressió fiscal ha estat
qualificat com a “progressiu” pel Pacte, que argumenta que en temps de crisi els qui més tenen han de fer un major esforç.

Biel Barceló ha reconegut que l’oposició havia demanat al Govern que no inclogués en els pressuposts l’increment
d’ingressos procedent de la nova fiscalitat, però ha replicat que PP i UM “mentre demanen increments de la despesa
quantificats en centenars de milions d’euros, encara no han fet cap proposta alternativa per incrementar els ingressos: encara
no ens han explicat d’on pensen treure els doblers”. Per la qual cosa els ha acusat de practicar la “demagògia”, i els ha
demanat “responsabilitat i seny”.

El líder nacionalista ha recordat que les Illes Balears arrosseguen un important dèficit històric de finançament, fruit del
traspàs de competències mal dotades econòmicament, i ha explicat que mentre no es posi fi a l’espoli fiscal a què ens sotmet
l’Estat espanyol les Illes Balears estaran mal finançades, i “els números són els que són”.
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Els pressuposts del Govern per al 2011 inclouen una despesa global de prop de 3.200 milions d’euros, i un capítol
d’inversions pròpies de prop de 440 milions.
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El nomenament de Rubio evidencia que el veto de Bauzá als
imputats a les llistes és una excusa per fer purgues ideològiques
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista considera que el nomenament de Fernando Rubio com a portaveu del PP al Consell Insular de
Mallorca, imputat en el cas Can Domenge, ha evidenciat que la decisió del president dels populars, José Ramon Bauzá,
d'excloure de les llistes electorals als membres del partit imputats en casos de corrupció és una estratègia que persegueix la
depuració ideològica dels dirigents del PP desafectes amb l'eix Bauzá-Delgado.

“El nomenament de l'imputat Rubio demostra que l'exclusió dels imputats del PP de les llistes electorals només és una excusa
per fer una purga ideològica dins el partit”, ha afirmat Biel Barceló, secretari general del PSM-EN. Barceló creu que aquest
moviment amaga una estratègia per excloure els actors que no estan alineats amb l’eix de la nova direcció Bauzá-Delgado,
que està provocant una deriva antimallorquina i ultradretana en el si de la formació conservadora, tal i com va insinuar
públicament l'anterior portaveu, Jaume Font.

Els nacionalistes constaten que el líder dels populars no té cap mena d’escrúpols per substituir un imputat com és en Jaume
Font (investigat per la justícia pel cas Pla Territorial) per un altre com és en Fernando Rubio. Cal recordar que aquest fou
imputat pel cas Can Domenge quan precisament exercia el càrrec que ara torna a assumir, portaveu del grup de consellers del
PP al Consell de Mallorca, per la seva implicació en l'aprovació del concurs de venda dels terrenys de Can Domenge. 

En aquest sentit, el propi Jaume Font, quan va ser exclòs de les llistes electorals per estar imputat, ja va insinuar que es
tractava d’una maniobra de Bauzá per fer una purga ideològica contra els sectors més regionalistes i moderats del partit.
Aquestes insinuacions es confirmen ara amb el nomenament de Rubio, també imputat, com a portaveu al CIM.
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Biel Barceló: “Bauzá ha demostrat que és un ignorant i que està
entregat a Delgado, per tant és doblement perillós”
 

El secretari general del PSM-Entesa Nacionalista, Biel Barceló, ha afirmat avui que la suposada “rectificació” del president
del PP, José Ramón Bauzá, sobre les seves intencions envers la política lingüística “confirma la deriva radical,
antimallorquina i ultradretana” del líder conservador.

Ahir Bauzá va afirmar en una entrevista radiofònica que “eliminaria” la Llei de Normalització Lingüística, però hores més
tard, davant l’allau de crítiques de la resta de partits polítics, de la societat civil i fins i tot de destacats dirigents del seu propi
partit, va comparèixer davant els mitjans de comunicació per afirmar que “havia confós” la Llei de Normalització amb el
Decret de Mínims, i que modificaria les normatives en matèria lingüística que suposassin un “desequilibri” entre el català i el
castellà.

Biel Barceló considera que “els fets esdevinguts el dia d’ahir, independentment del que determini el programa electoral del
PP en matèria de política lingüística, demostren que José Ramón Bauzá és un ignorant, ja que desconeix absolutament la
normativa lingüística del país, i que el president dels populars està entregat a Carlos Delgado i al sector més radical,
antimallorquí i ultradretà del PP. Tot plegat ha posat de manifest que Bauzá és doblement perillós”, ha conclòs Barceló.

Per això, el líder nacionalista ha mantengut la crida a la responsabilitat dirigida a aquells dirigents del partit conservador que
tenen un tarannà més moderat, perquè reaccionin davant aquesta deriva i perquè forcin el cessament del seu president.

Biel Barceló ha recordat que tant la  Llei de Normalització Lingüística com l’anomenat Decret de Mínims varen ser aprovats
amb governs del PP, i que varen suposar dues fites en la construcció del consens social i polític per aconseguir la recuperació
de l'ús social de la llengua pròpia de les Illes Balears i la igualtat lingüística real de les dues llengües oficials del país.
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Barceló: “Si el PP governés a Balears faria tan mal a la llengua
catalana com ho està fent a Galícia”
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista ha mantingut avui migdia una trobada amb el representant d’A Mesa pola Normalización
Lingüística de Galícia, Carlos Callón, on s’ha posat en evidència el risc en què es troba el galego després de l’entrada del
govern del PP d’Alberto Núñez Feijó, el passat 2009. Callón ha mantingut una trobada molt fructífera amb el secretari
general del PSM-EN, Biel Barceló, així com amb la Directora General de Política Lingüística del Govern Margalida Tous a
l’espai de cultura de Can Alcover.

La trobada ha servit per compartir i posar en comú les experiències i els perills, tant a Balears com a Galícia, als quals
s’enfronten les llengües pròpies de cada territori davant els atacs dels partits ultraconservadors. De fet, Biel Barceló i Carlos
Callón han coincidit en reconèixer com aquests concentren els seus esforços en l’àmbit de l’educació.

“La política lingüística del govern de Feijó és perversa, demagògica i molt cínica”. Callón ha lamentat com en poc temps el
coneixement i l’acceptació del galego ha sofert un retrocés “enorme”. Tot i això, el membre d’A Mesa ha reconegut que
l’esperança està dipositada en els moviments socials cada vegada més nombrosos i potents per evitar més maltractaments a la
llengua galega.

A més, Callón ha assegurat que les paraules i l’estratègia discursiva del líder dels popilars a Balears, José Ramon Bauzá,
“coincideixen exactament amb les paraules de Feijó durant la campanya electoral gallega de 2009”. En el mateix sentit, Biel
Barceló ha manifestat la confiança en l’electorat nacionalista i verdaderament d’esquerres que es mobilitzarà de cara a les
eleccions de l’any vinent “per evitar que el PP faci tan mal a la llengua catalana com el que està fent al galego”. Sobretot
després de les alarmants declaracions de Bauzá sobre la seva intenció de derogar la Llei de Noramalització Lingüística de les
Illes Balears.
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Biel Barceló: "la coalició PSM-Iniciativa-Verds és una aposta
seriosa, de continuïtat i que té possibilitats de futur"
 

A través d'aquest enllaç accedireu al text complet de l'entrevista que va concedir el secretari general del PSM-Entesa
Nacionalista, Biel Barceló, al xat del Diario de Mallorca.
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Satisfacció per la sentència definitiva sobre el castell d’Alaró
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista celebra la sentència definitiva que ha emès l’Audiència Provincial de Palma i que desestima el
recurs presentat per Lorenzo Ordinas per reclamar-ne la propietat del castell. Tant la Fundació Castell d’Alaró com el partit
nacionalista reben amb molta satisfacció aquesta sentència definitiva, i així ho ha manifestat el president de la fundació i
portaveu del grup municipal d’Alaró Mateu Marcús.

D’aquesta manera, l’Audiència determina que la propietat de les diverses edificacions de la fortificació és de l’Esglèsia i els
ciutadans que ho vulguin poden visitar i fer ús públic i lliure del patrimoni del municipi.

A continuació, i a través de la pàgina web de la Fundació Castell d’Alaró, es pot consultar el text complet de la sentència.
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El PSM-EN assistirà diumenge a l'excursió reivindicativa a
Planícia
 

El secretari general del PSM-Entesa Nacionalista, Biel Barceló, acompanyat per altres dirigents del partit nacionalista,
assistirà diumenge a l'excursió reivindicativa pels camins de Planícia, que ha estat organitzada per les entitats pro camins
públics. L'excursió pretén aconseguir la llibertat de pas en els camins que condueixen cap a la finca pública. Els
excursionistes es concentraran a les 10.00 hores a la  Plaça de la  Vila de Banyalbufar.

Des del PSM-EN confia que diumenge les barreres del camí vell de Planícia estiguin oberts, després que recentment el
Consell de Mallorca hagi aprovat el Pla d'usos i intensitat dels accessos a aquesta finca pública, a proposta del Departament
de Medi Ambient (gestionat pel PSM-EN i pels Verds). Cal recordar que arran de l'aprovació d'aquest pla, el batle de
Banyalbufar es va comprometre a aplicar-lo i a exigir l'obertura dels camins de Planícia al pas per la finca del Rafal.
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El PSM-EN celebra l’obertura del camí des Fangar
 

Destacats dirigents del PSM-Entesa Nacionalista han assistit avui a la celebració de l’obertura del camí des Fangar, a
Manacor. L’acte estava convocat per les entitats de defensa dels camins públics, i malgrat que la pluja ha amenaçat
d’impedir la realització de l’activitat, els excursionistes han pogut celebrar la victòria aconseguida amb l’obertura d’aquest
emblemàtic camí.

A la celebració han acudit el secretari general del PSM-EN, Biel Barceló, el diputat nacionalista Antoni Alorda, el portaveu
nacionalista a Manacor, Sebastià Gayà, i el regidor Miquel Oliver, entre d’altres. A més, hi han assistit destacats membres de
les entitats pro camins públics de Manacor i de la resta de Mallorca, i ciutadans que han volgut unir-se a la celebració de
l'obertura de l'emblemàtic camí des Fangar.

Biel Barceló ha destacat que “el PSM-EN està al costat de les plataformes ciutadanes que reivindiquen els camins públics”, i
ha valorat positivament la feina que s’està duent a terme des de les institucions on governen els nacionalistes per contribuir a
l’ús públic dels camins de Mallorca. En concret, ha recordat que divendres el Consell de Mallorca va aprovar, a iniciativa del
Departament de Medi Ambient, el Pla d’usos dels camins d’accés a Planícia. Diumenge dia 17 hi haurà una excursió a
Planícia per reivindicar l’obertura del camí vell des de Banyalbufar. En aquest sentit, i després de l’aprovació del Pla d’usos
per part del Consell, el batle de Banyalbufar ha afirmat que exigirà l’obertura d’aquest camí.
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El PSM vol que l'Ajuntament d'Inca aclareixi si hi ha hagut
arranjaments de concursos de fires i festes
 

  

El PSM considera imprescindible i urgent que l'Ajuntament d'Inca  aclareixi si s'han arranjat concursos de fires i festes per
afavorir a  certes empreses. Els nacionalistes han fet una sèrie de preguntes  escrites adreçades al batle Rafel Torres després
que transcendís a la  premsa les declaracions d'un testimoni de la presumpta trama de  corrupció del cas Ibatur, antic
treballador d'una empresa d'espectacles,  en les quals hauria reconegut que se manegaren els concursos per a  festes i fires de
pobles com Alcúdia, Pollença, Inca i Llucmajor.

Antoni Rodríguez, secretari general del PSM, afirma que "ens trobam  davant d'unes acusacions greus i l'equip de govern
municipal hauria  d'explicar per quina raó l'Ajuntament d'Inca s'ha vist implicat en  aquesta qüestió. El batle d'Inca hauria de
donar explicacions, clares i  contundents, sobre tot aquest entramat".

El portaveu nacionalista assegura que "no és la primera vegada que  tenim sospites sobre la manera d'actuar de l'equip de
govern de  l'Ajuntament d'Inca respecte a l'adjudicació de concursos de fires i  festes". En aquest sentit, Antoni Rodríguez
recorda  que "el passat més  de juliol, el PSM es va fer ressò d'unes possibles irregularitats en  l'adjudicació de l'organització
del festival de música Inc'Món. En  aquell moment, ens va cridar l'atenció que la revista especialitzada en  música Escenarios
corresponent al mes de maig anunciàs que la banda  barcelonina Sidonie actuaria a Inca el 30 de juliol quan l'Ajuntament 
encara no havia adjudicat el contracte. L'equip de govern de  l'Ajuntament d'Inca va dir en el seu moment que "l'adjudicació
del  Inc'Món va ser pulcríssima", però ara resulta que un antic empleat de  l'empresa adjudicada declara que s'han manegat
concursos a Inca. És  evident que hi ha alguna cosa tèrbola en tot això i el batle d'Inca  hauria de donar una explicació
convincent".

Així mateix, des del PSM es mostren preocupats per les declaracions  d'una imputada en el mateix cas Ibatur que hauria
declarat que tot el  món, partits polítics i ajuntaments, volen que l'empresa d'espectacles i  serveis tengui detalls amb ells. En
aquest sentit, el portaveu dels  nacionalistes recorda que "l'Ajuntament d'Inca va cedir 800 cadires a  aquesta empresa. Tot i
no haver cap constància escrita, l'Ajuntament  d'Inca no ha rebut cap tipus de compensació econòmica per aquest ús però  si
en forma de cessió de material. Fa un mes que hem demanat quin  material i per quin motiu ha cedit aquesta empresa material
a  l'Ajuntament d'Inca, però, tot i que estan obligats a contestar-nos en 3  dies, encara no ens han donat cap resposta. Aquest
fet fa que els  rumors que circulen pel poble respecte a favors particulars a alguns  membres de l'equip de govern i altres
responsables".

Finalment, als nacionalistes també els crida l'atenció que un altre  treballador d'aquesta empresa d'espectacles hagi declarat
que Ibatur els  va imposar treballar amb Over Marketing, empresa madrilenya relacionada  amb el cas Gürtel. En aquest
sentit, el PSM ha demanat al batle d'Inca  si la contractació que va fer l'Ajuntament d'Inca d'aquesta empresa va  ser per
iniciativa pròpia o per imposició de terceres persones.
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'Vol que en parlem, senyor Bauzá?'
 

  

Fa uns dies, el senyor Bauzá alarmava propis i externs amb unes  declaracions explosives i incendiàries a una emissora local.
Amb una  rotunditat digna de millor causa, afirmava que, en cas de ser el nou  president del Govern, eliminaria la Llei de
normalització lingüística.  Sí, sí, la que vigeix des de l´any 86 i que va ser aprovada per  unanimitat sota la presidència de
Gabriel Cañellas. Ho dic per si algú  s´ha perdut i creu que aquesta llei és un compendi linguoborroka, o  qualque cosa
semblant.

L´anunci va ser una autèntica maçada, que va  tallar de cop les reaccions post debat de la comunitat, que encara  hauria
generat un o dos dies més de retòriques declaracions i  contradeclaracions, i va provocar una immediata desert storm entre les
files conservadores, que es varen demanar una vegada més qui havia  guanyat realment el darrer congrés del seu partit.

Superat l´impacte  inicial, però, he de dir que vaig agrair la sinceritat del president  popular, perquè sempre he admirat i
recomanat la transparència pre i  post electoral. Unes declaracions tan eloqüents –en la línia de les que  fa el senyor
Rodríguez dins i fora del seu despatx- no deixen lloc a  dubtes: tothom sap a què s´ha d´atendre.

Tanmateix, unes hores  després, el senyor Bauzá va haver de fer una "rectificació" i, "donde  dije digo, digo Delgado", va
explicar que en realitat havia confós la  Llei de normalització lingüística amb el Decret de Mínims del 97, també  aprovat pel
PP en temps del president Matas. Ho dic també per situar les  coses i per recordar que, entre els molts excessos que
s´atribueixen al  senyor Matas, no record que cap faci referència a una obsessió per la  normalització lingüística.

O sigui, que el pobre president del PP de  Balears va acabar fatal la setmana, i la va segellar d´una atacada amb  dos errors de
"bulto": confondre dos instruments fonamentals del nostre  ordenament jurídic i desconèixer completament la nostra realitat 
lingüística. Per una vegada, la rectificació i la saviesa prengueren  camins diferents.

De fet, a part de la dialectologia de parvulari  demostrada pel líder popular, les noves declaracions, ens han servit per 
refrescar els principis fonamentals de l´autèntica Marca Hispànica  dibuixada per l´Eix Delgado-Rodríguez-Bauzá, i que
suposadament es  formulen en un binomi irrenunciable: la igualtat d´oportunitats i la  lliure elecció.

Aquestes han estat les fórmules repetides una i  altra vegada per Bauzá i que em recorden els dies previs al darrer  Congrés
del PP, en què, l´escalada dialèctica en la lluita pel poder del  partit, va dur Carlos Delgado a acusar Bauzá "de haberle
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copiado la  idea de la libre elección de lengua". Angelets... Però si el senyor  Bauzá vol que en parlem, en podem parlar. No
en faltaria d´altra. Perquè  jo també estic molt interessada en la igualtat d´oportunitats, en la  lliure elecció de llengua i en els
drets lingüístics dels ciutadans  d´aquesta terra. Qui no hi està, de fet?

M´imagín que tota  aquesta preocupació li deu venir quan repassa la cartellera  cinematogràfica o la programació de televisió
i ràdio i veu que els seus  pobres conciutadans, a qui té tantes ganes de servir ben aviat, no  podem veure les pel·lícules en la
nostra llengua i que les possibilitats  que tenim de consum mediàtic en la llengua oficial del territori són,  percentualment,
ridícules.

També el deu angoixar molt la retolació,  l´etiquetatge, la senyalèctica, els usos interpersonals... i tantes  altres coses. Tan
preocupat deu estar, que segur que ja fa feina de  valent per dissenyar un projecte de govern que garantesqui realment el 
bilingüisme pel qual tant sospira.

Sensibilitzat com està, senyor  Bauzá, per la llibertat lingüística dels mallorquins, estic segura que  compartirem iniciatives
com una Llei de l´Audiovisual que garantesqui,  com a mínim, el 50% de pel·lis en català; o que farà que el seu partit  dugui
al Congrés dels Diputats iniciatives perquè TVE (en tots els seus  canals) incorpori l´opció multilingüe; o que parlarà amb
Rosa Estaràs  perquè el Parlament Europeu garantesqui el drets lingüístics, la lliure  elecció i la igualtat d´oportunitats dels
catalanoparlants. Què tal una  iniciativa legislativa sobre l´etiquetatge en català, o sobre la  retolació dels establiments
públics? Ei, fins al 50%, eh? Li ho promet.  Després, senyor Bauzá, en tornam a parlar.

Nanda Ramon, Regidora de Cultura de l´Ajuntament de Palma
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